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Till  

Trafik- och renhållningsnämnden 

2009-06-09  

Om åtgärdsplan för att göra Stadshuset tillgängligt för alla.   

Motion 2009:15. Svar på remiss.  

 
Förslag till beslut 

 

1. Trafik- och renhållningsnämnden överlämnar och åberopar detta 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Trafik- och renhållningsnämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

 

 

Magdalena Bosson 

Förvaltningschef 

  

 Anette Scheibe 

 Avdelningschef  

 

 
Sammanfattning  

I en motion konstateras att många av de åtgärder som syftade till att göra 

Stadshuset tillgängligt för alla och som finns med i programmet ”Stockholms 

Stadshus – öppet för alla” från 2002, ännu inte blivit genomförda. I motionen 

föreslås att en ny åtgärdsplan tas fram för att göra stadshuset tillgängligt samt att 

fastighetskontorets kompetens inom området utvärderas  

 

Under våren 2009 har fastighetskontoret, i samråd med tillgänglighetsprojektet, 

påbörjat utredningar av de mest prioriterade punkterna som är kvar att göra i 

åtgärdsprogrammet. Trafikkontoret anser inte att det behövs någon ny åtgärdsplan 

för Stadshusets tillgänglighet. Programmet från 2002 kan fortfarande användas.  
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Bakgrund 

Remissen 

Kommunstyrelsen har skickat en remiss om motion (2009:15) av Ylva Wahlström 

(MP) och Stefan Nilsson (MP) om åtgärdsplan för att göra Stadshuset tillgängligt 

för alla. De konstaterar att många av de åtgärder som finns med i programmet 

”Stockholms Stadshus – öppet för alla”, som antogs 2002 av dåvarande gatu- och 

fastighetsnämnden, ännu inte blivit genomförda. De nämner bland annat att 

åhörarläktaren och podiet till talarstolen i Rådssalen inte är tillgängliga för 

rullstolsburna personer. Visningsrundan fungerar långt ifrån smidigt för 

människor med rullstol eller rullator. De konstaterar också att ombyggnader gjorts 

utan att tillgodose kraven på tillgänglighet. Det gäller till exempel nya skyltar som 

saknar taktil text eller punktskrift för synskadade.  

 

Motionen avslutas med två förslag till beslut i kommunfullmäktige:  

 att en ny åtgärdsplan tas fram för att göra Stadshuset tillgängligt för 

människor med funktionsnedsättningar senast 2010, då Stockholm har som 

mål att bli världens mest tillgängliga huvudstad.  

 att en utvärdering görs av den kompetens som Fastighetskontoret har på 

området för att undvika att framtida ombyggnationer inte anpassas till 

funktionsnedsättning.  

 
Tidigare inventering 

I februari 2002 gjorde Tillgänglighetsprojektet en inventering av brister och 

hinder för tillgängligheten i Stadshuset. Denna inventering låg sedan till grund för 

”Stockholms Stadshus – öppet för alla, Program för bättre tillgänglighet och 

användbarhet för personer med funktionshinder”.  

 

Den 22 oktober 2002 beslutade dåvarande gatu- och fastighetsnämnden att det 

fortsatta arbetet med förbättrad tillgänglighet och användbarhet av Stadshuset 

skulle följa programmet ”Stockholms Stadshus – öppet för alla”. Under åren 2003 

– 2007 genomfördes en del av de åtgärder som finns med i programmet, bl. a. 

ombyggnad av gatumarken och parkeringen, nya handikapptoaletter på 

våningsplanen, ombyggnad av hiss 5 i Drätseltrappan och en trapplyft i korridoren 

på plan 5. En mängd punkter i programmets punkter återstår att åtgärda.  

 
Ärendets tidigare behandling 

Under våren 2009 har kommunstyrelsens handikappråd behandlat frågan om 

Stadshusets tillgänglighet och har då ställt frågan om hur mycket som återstår av 

de åtgärder som finns i programmet från 2002. Tillgänglighetsprojektet 

redovisade detta för handikapprådet.  

 
Trafikkontorets synpunkter 

Under våren 2009 har Fastighetskontoret, i samråd med Tillgänglighetsprojektet, 

påbörjat utredningar av de mest prioriterade punkterna som är kvar att göra i 
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åtgärdsprogrammet. Det gäller ny ramp till Stadshusterrassen, souvenirbutikens 

ingång och trappan och ingången vid Eken. En ny typ av liten trapplift, som nu 

utvecklas inom Värdig entré-projektet, ska prövas i visningsrundans två trappor 

och till podiet i Rådssalen.  

 

Trafikkontoret anser inte att det behövs någon ny åtgärdsplan för Stadshusets 

tillgänglighet. Programmet från 2002 kan fortfarande användas. Det gäller nu att 

intensifiera arbetet med att genomföra de åtgärder som ännu inte är utförda, samt 

att säkerställa att alla förändringar och ombyggnader görs på ett sådant sätt att de 

är bra för alla, oavsett funktionsförmåga.  

 
Trafikkontorets förslag  

Kontoret föreslår att nämnden överlämnar och åberopar detta tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

Slut 


